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PROTOKOLL NR 4-2023 
Protokoll fört vid styrelsesammanträde med styrelsen för Svenska Älghundklubben 
 
 Tid: Fredag 11 augusti 2023 

Plats: Lerdalhöjden, Rättvik 
 
 Medverkande styrelseledamöter  
 Matts-Olof Mattsson Sebastian Tång 
 Jan-Anders Thorud Anton Joelsson  
 Peter Liljergren  Joachim Gunnarsson 

Tomas Lager, via Zoom Urban Nilsson, via Zoom § 1-8, § 18 

 Adjungerad 
 Mona Sundqvist 

 Medverkande från Valberedningen 
Arne Berntsson 

 
 Frånvarande 
 Carro Åkersten 
 

§ 1. SAMMANTRÄDETS ÖPPNANDE 
Matts-Olof Mattsson hälsar välkommen och förklarar styrelsesammanträdet för öppnat. 

 
§ 2. DAGORDNING 

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna dagordningen. 

 
§ 3. FÖREGÅENDE PROTOKOLL 3-2023. 

 Styrelsen beslutar att 
- Efter några redaktionella korrigeringar godkänna föregående protokoll och lägga det till 

handlingarna. 
 

§ 4. STADGAR SVENSKA GRÅHUNDKLUBBEN 
Erforderliga dokument har nu inkommit. Texten i klubbens begäran om stadgeändring följer dock 
inte vad som beslutats vid klubbmötena. Klubbmötet har beslutat att den nya valordningen ska 
vara: Ledamöter i valberedningen väljs för tre år och ska bestå av tre personer som representerar 
norra, mellersta och södra Sverige vilket inte framgår i klubbens text för stadgeändringen.  

 Styrelsen beslutar att 
- Återremittera ärendet som bordläggs i väntan på Gråhundklubbens svar. 

 
§ 5. ANPASSNING CHAMPIONATREGLER 

Matts-Olof presenterade en idé om nya championatkriterier framtaget med underlag från statistik 
från Per Svensk. Älgförvaltningen med vikande älgstam har satt i gång dessa funderingar då det är 
mycket som påverkar, försvårar och fördyrar vårt intresse. 

 Styrelsen beslutar att 
- Sebastian sammanställer en skrivelse till Jägareförbundet med ämnet älgförvaltning, metoder 

och genomförande. 
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§ 6. AVELSKOMMITTÉN 
RAS Jämthund. Förelåg av Jämthundklubben reviderat och av SÄK/AK godkänt förslag där delen 
för avelsrekommendationerna flyttats enligt SKKs önskemål.  

RAS Gråhund. Gråhundklubben har inkommit med ett uppdaterat RAS-dokumentet där ändringar 
gjorts enligt SKKs rekommendationer. Dokumentet är godkänt av SÄK/AK. 

Vidare informerar Joachim om RAS för laikorna, där Avelskommittén väntar på återkoppling från 
rasklubben. Björnhundklubben och Hälleforshundklubben har påbörjat sitt arbete och de första 
utkasten är inlämnade till SÄK/AK. Norsk Älghund svart saknar rasklubbstillhörighet varför Åsa M J 
påbörjat arbetet i samarbete med norska representanter. 

Joachim delger status kring inkorsningsprojektet för Svensk Vit Älghund. Bollen ligger för tillfället 
hos rasklubben då SKK efterfrågat lite mer ingående information och kompletterande uppgifter. 

Norska Kennelklubben har infört krav om godkänt DNA-test för glaukom och dvärgväxt vid 
registrering av Gråhund. SKK har idag inga rutiner för inrapportering och registrering av tester och 
undersökningsresultat för sjukdomar, diagnoser och tillstånd som inte ingår i något hälsoprogram. 
Detta påverkar oss i Sverige eftersom svenska hundar då inte ses som intressanta ur 
avelssynpunkt. 

Joachim redogör för ögonlysningsprojektet. SKKs Avelskommitté har beviljat och betalat ut 50 000 
kronor för ändamålet. Ny ansökan kan göras till hösten. 

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna RAS för Jämthund att insända till SKK för vidare behandling och fastställande. 
- Godkänna RAS för Norsk Älghund, grå att insända till SKK för vidare behandling och 

fastställande 
- Joachim får i uppdrag att sammanställa en skrivelse till SKK/Avelskommitté med hemställan 

om registrering av hälsodata vid DNA-test för glaukom och dvärgväxt för Gråhund. 
- Joachim ansvarig för höstens ansökan om bidrag till ögonlysningsprojektet. 
- I övrigt godkänna informationen. 
 

§ 7. ARBETSORDNING - AO 
Både AO-31 och AO-33 diskuterades i samband med ordförandemötet den 29 juni. Där 
framfördes synpunkter om bland antalet deltagande hundar och när kontakt mellan klubbar ska 
ske. Där presenterades även förslaget till en reviderad turordning för tävlingar och 
rasklubbsmästerskap, AO-33. Förslaget accepterades av ordförandena.  

AO-17. Jaktprovskommittén föreslår en förändring i domarutbildningen för aspirant som 
genomfört tre aspirantprov men där inget gått till meriterat pris ändå kan föreslås uppflyttning till 
domare om fullmäktig efter samråd med tjänstgörande utbildningsdomare finner det lämpligt. 

 Styrelsen beslutar att 
- AO-31 revideras enligt ordförandemötets önskemål att kontakt mellan ras- och lokalklubb 

upprättas senast vid Älghunds-SM samt att antal deltagande hundar bestäms i samråd. 
- Fastställa ändringarna i AO-33 enligt presenterat förslag. 
- Med anledning av uppdateringen av AO-33 även revidera AO-34 där Gävleborg tas bort från de 

klubbar som kan arrangera Vildsvins-SM. 
- Presentera AO-17 med JPR-kommitténs förslag till ändringar vid ordförandekonferensen i 

samband med Älghunds-SM. 
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§ 8. BJÖRNPROVSCHAMPIONAT 
Enligt beslut vid SKK/JhK 1-2023 §7.2 omfattas raser som hanteras under SÄK av 
championatreglerna för Plotthundklubbens björnprov från och med 2024-01-01.  

SKK/JhK/VU har beslutat att ändra datumet, så SÄK omfattas av reglerna från och med den 21 
augusti 2023. 

 
§ 9. LEDHUNDSDOMARUTBILDNING 

Tomas informerar att fyra deltagare har genomfört grundutbildningen som hölls i Norge. En av 
dem har gått ett godkänt aspirantprov och kan därmed auktoriseras om ledhundsdomare. De 
övriga har fått erbjudande om att åka över till Norge för sina aspirantprov. Tomas kan också bistå 
med hjälp av provtillfällen. 

 Styrelsen beslutar att 
- Utse Tomas till utbildningssamordnare för ledhundsprov. 
- Godkänna informationen i övrigt. 

 
§ 10. LÄGET PROVDATA 

Matts-Olof informerar om att provkörning av vildsvinsprogrammet kommer att göras lördag 
morgon. Beroende på utfallet av testkörningen kan den planerade älgprovsrevideringen skjutas 
lite i framtid. Prioriteringen är först momenten i vildsvinsproven därefter de lovade ändringarna i 
löshundsproven och sedan händelser i vildsvinsproven. 

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna rapporten. 

 
§ 11. LÄGET GDPR 

Peter presenterade en handlingsplan för klubbens fortsatta hantering av GDPR. 
Saknas fortfarande en del avtal som ska tecknas, bland annat lokalklubbarna. 

Problem i personuppgiftshanteringen behöver identifieras och arbetet med åtgärder påbörjas. 
Det behövs en strategi och handlingsplan. 

 Styrelsen beslutar att 
- Ta ett möte med styrelsen på lördag i samband med Älghunds-SM för att sjösätta projektet. 
- Se över säkerheten av Provdata och Hitta Älghund. Peter skriver en kravlista. 
 

§ 12. INFORMATION TRACKER 
Matts-Olof informerar att ett antal möten har hållits med de nytillsatta representanterna från 
Tracker, möten som har gett en positiv tro på det fortsatta samarbetet.  

Utöver de i avtalet angivna pejlarna har klubbarna även möjlighet att köpa ytterligare två sändare 
till 30% av ordinarie pris. Utställningsmaterial i form av flaggor och vepor kommer att sändas ut 
till klubbarna direkt från Tracker Finland medan ringband och nummerlappar skickas till kansliet 
för vidare distribution. Mona har börjat skickat ut avtalspejlarna för detta avtalsår. 

Arbetsgruppen för framtagande av domarappen är ännu inte i gång och får ligga lite på is. Först 
titta på projektledare, gruppens storlek, etc.  

Det har även kommit en förfrågan från annan part i samma bransch. Klubben får ett exemplar 
som ska utprovas och testas. 
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 Styrelsen beslutar att 

- Godkänna rapporten. 
- Anton blir den som testar den nya produkten. Uppdraget avslutas med en recension i 

Älghunden. 
 

§ 13. SKK OCH KENNELFULLMÄKTIGE 
Matts-Olof informerar om läget kring SKK, dess valberednings arbete och kommande 
Kennelfullmäktige. En uppdaterad nomineringslista har skickats ut och den ska besvaras av 
klubbarna omgående. 

Motioner till årets Kennelfullmäktige skickas ut först den 25 augusti. 

 Styrelsen beslutar att 
- Matts-Olof och Urban svarar SKKs valberedning. 
- Styrelsen behandlar motionerna i ett särskilt möte efter den 25 augusti. 

 
§ 14. LADIES OPEN 

Carro ej närvarande så Matts-Olof berättar i hennes ställe att över 90 hundar är anmälda. Lottning 
ner till åtta ekipage kommer genomföras live. 

Kostnaderna för arrangemanget diskuterades. SÄK har i sin budget avsatt 25 000 kronor för 
funktionärskostnader såsom resor, uppehälle och mat. 

 Styrelsen beslutar att 
- Matts-Olof stämmer av kostnaderna i övrigt med planeringsgruppen. 

 
§ 15. MOTION 4 OCH TILLÄGGSYTTRANDE VID ÅRSSTÄMMAN 

Motion 4 och tilläggsyttrandet från SÄKs årsstämma avhandlades.  

Diskuterades även motioner och hantering av motioner i allmänhet.  
Konstateras att det finns motioner som återkommer år efter år, motioner som är bristfälligt och 
otydligt skrivna, motioner som innehåller faktafel, etc. Det vill säga motioner/skrivelser som skulle 
ha gallrats bort redan på lokal-/rasklubbarnas års-/klubbmöten. 

 Styrelsen beslutar att 
- SÄKs avelsansvariga i NÄU och Matts-Olof får ta ett omtag i frågan om HD/AD-index i Nordisk 

Älghundunion. 
- Mona och Urban får i uppdrag att utreda och förtydliga hur motioner skall behandlas och 

presenteras och i vilken utsträckning tilläggsyrkanden skall tillåtas under pågående stämma. 
- Belysa AR-W, Att skriva motioner. 
 

§ 16. BARKTAIL 
Matts-Olof informerar att Västernorrland, Sydsvenska och Jämtland/Härjedalen, Dalarna och 
Västsvenska är igång. Tyvärr är intresset svalt men Barktail har inkommit med konkreta förslag till 
att öka användarantalet. 

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna rapporten. 
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§ 17. ÄLGHUNDS-SM OCH VILDSVINS-SM 
Inbjudan till Älghunds-SM är utskickad till klubbarna med kallelse till ordförandekonferens på 
torsdag kl. 14.00. 

Styrelsens deltagande vid Vildsvins-SM diskuterades. 

 
§ 18. REKRYTERINGSKOMMITTÉN 

Kommittén jobbar vidare på olika aktörer men konstaterar att det är fel tidpunkt i en 
lågkonjunktur. Det finns dock en del idéer att jobba vidare på, bland annat ett embryo till 
försäkringspaket som skulle kunna bli särskilt gynnsamt. 

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna rapporten. 
 

§ 19. VILTVÅRDSFONDEN 
Ideella, riksomfattande organisationer har möjlighet att söka ekonomiskt stöd för att främja 
viltvård eller genomföra liknande åtgärder förenliga med jaktlagens syfte. Inför fjolåret ansöktes 
och erhölls ett verksamhetsbidrag från Viltvårdsfonden á 345 000 kronor. Ansökningsperioden till 
bidragsår 2024 är mellan 16 augusti och den 29 september. 

 Styrelsen beslutar att 
- Matts-Olof sammanställer en ansökan för ett verksamhetsbidrag ur Viltvårdsfonden. 
- Matts-Olof och Mona undersöker möjligheten att söka organisationsbidrag från nämnda fond. 
 

§ 20. PROFIL ÄLGHUNDEN 
Älghundens profil diskuterades. Målsättningen är att även i fortsättningen presentera en profil 
enligt en i förväg bestämd ordning. 

 
§ 21. NÄSTA STYRELSESAMMANTRÄDE 

Ett möte efter den 25 augusti. Matts-Olof kallar. 
 

§ 22. SAMMANTRÄDETS AVSLUTNING 
Matts-Olof tackade för visat intresse och förklarade sammanträdet för avslutat. 

 
 
 

Vid protokollet: Justeras: 
 

 
     
Mona Sundqvist Matts-Olof Mattsson 
Sekreterare Ordförande 


